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تقلای آبی ها  برای انتخاب  جانشین  سا پینتو

استقلال 
در تیررس 
«ایرانیزه شدن»

والیبال ایران فردا به مصاف لهستان می رود
باختیم؛ بد  هم  باختیم

بیســت و دومین دوره رقابت های لیگ برتر فوتبال ایــران در حالی چند هفته اخیر به 
پایان رسید که اســتقلال، مدافع عنوان قهرمانی، نتوانســت فصل چندان خوبی را برای 
هوادارانــش رقم بزند. این تیم که فصل گذشــته به همراه فرهاد مجیدی توانســته بود 
در اقدامی تاریخی، بدون شکســت به  عنوان قهرمانی دســت یابد و به طلسم و ناکامی 
۹ ساله اش در این عرصه پایان دهد، در این فصل به رتبه و جایگاهی بهتر از سومی نرسید. 
البته رقابت در جام حذفی هم برای آنها چندان پایان خوشــی نداشت و با شکست برابر 
رقیب سنتی به پایان رسید. به این ترتیب این تیم فقط یک سوپرجام را که حاصل تک بازی 
بود، به دســت آورد که قاعدتا باید اعتبارش را به پای همان فرهاد مجیدی، مربی فصل 
پیش این تیم گذاشــت. اســتقلال بعد از فرهاد مجیدی زمام امور کادر فنی را به دســت 
ریکاردو ســا پینتوی پرتغالی سپرد و امیدوار بود که تجربیات بین المللی این مرد خارجی 
به کمکش بیاید تا همچنان به یکه تازی اش در لیگ ایران ادامه دهد. برخلاف تصور ولی 
ریکاردو سا پینتو نتوانســت در دیدارهای شش امتیازی به ویژه در جدال با رقبای مستقیم 
برای قهرمانی عملکرد مناســبی داشــته باشد. نتیجه شــد آنکه پشت سر پرسپولیس و 
ســپاهان قرار گرفــت و در دیدارهای رودررو هم به هر دو تیــم باخت. به علاوه آنکه این 
تیم در فاصله زمانی اندکی دو بار به پرســپولیس بازی را واگذار کرد تا بسیاری نسبت به 
عیار فنی ریکاردوی پرتغالی مردد شوند. اتفاقا همین حجم از تردید بود که حالا داستان 
ســا پینتو با اســتقلال را با یک پایان باز روبه رو کرده و مشــخص نیســت این مربی قرار 
اســت فصل آتی هم هدایت آبی های تهران را بر عهده داشــته باشــد یا نه. فعلا که او 
چمدان هایش را بسته و برای تعطیلات به پرتغال رفته است. پیش ازاین در یکی، دو نوبت، 
برای حفظ ظاهر هم که شده مسئولان استقلال خبر از توافق برای تمدید قرارداد این مربی 
دادند؛ ولی زیرکی آنها باعث شد همه چیز به بعد از دیدار فینال جام حذفی کشیده شود. 
قرارداد ســا پینتو با استقلال دوساله است؛ ولی سال دومش مشروط است. قید شرطش 
هم رضایت طرفین است. اگر سا پینتو می توانست استقلال را قهرمان کند، قراردادش برای 
ســال آتی خودبه خود تمدید می شد؛ ولی حالا که چنین نشــده، او باید در صورت تمایل 
مدیران استقلال به این تیم برگردد. اینجاست که پای اتفاقات پیچیده به میان می آید؛ اول 
اینکه سا پینتو با وجود ناکامی در کسب جام، درخواست افزایش دستمزد برخلاف بندهای 
قراردادش را داشــته (طبق ادعای مدیران فعلی باشگاه) و دوم اینکه اصولا این باشگاه 
مدیر رسمی ندارد که بخواهد برای روند مذاکرات با این مرد پرتغالی وارد گود شود. بعد 
از تغییرات مکرر در عرصه مدیریتی، سرپرستی این باشگاه به دستان حجت کریمی سپرده 
شده؛ ولی واضح است که او اختیار تام برای مذاکره با ریکاردو سا پینتو یا هر مربی دیگری 

را نخواهد داشت. اینجا به نظر می رسد باید به سمت نهادهای بالاتر به ویژه وزارت ورزش 
چرخید تا متوجه نسخه آنها برای نیمکت استقلال شد. شاید اگر روال مطابق با سال های 
گذشته بود، می شد راحت تر عنوان کرد که تصمیم گیرنده در چنین شرایطی وزارت ورزش 
است؛ ولی در ماه های اخیر اتفاقات دیگری هم رخ داده و با ورود سازمان خصوصی سازی 
به ماجرای مدیریت این باشگاه، در کنار باشگاه پرسپولیس، به نظر می رسد وزارت ورزش 

هم به تنهایی در این مورد تصمیم گیرنده نخواهد بود.
در چنین شرایطی که ابهامات به اندازه کافی فربه شده، سرپرست مدیرعاملی باشگاه 
استقلال هم با تعیین ددلاین برای ریکاردو سا پینتو به او گفته فقط تا فردا، یعنی پنجشنبه 
فرصت دارد تا به پیشنهاد تمدید قرارداد با استقلال، طبق چیزی که مدیریت این باشگاه 
گفته و با تأکید بر بندهای قرارداد سابق، پاسخ دهد. این مهلت اندک بیش از آنکه مذاکره 
با سا پینتو را جدی کند، به نظر می رسد خط پایانی بر همکاری با این مرد پرتغالی است. 
البته به غیر از اختلاف نظر مالی، اســتقلال دلایل دیگری هم برای خداحافظی کردن با 
ســا پینتو دارد. او خواه یا ناخواه در عرصه فنی ناکام بوده و نتوانســته برای اســتقلال 
جامــی به ارمغان بیاورد. بهانه جویی هایی مکرر ایــن مرد پرتغالی برای فرار از پذیرش 
واقعیت به ویژه ضعفش در بازی های بزرگ هم مزید بر علت شده است. از سوی دیگر، 
رفتارهای پرخاشــگرانه ســا پینتو هم لطمه های زیادی در این فصل به اســتقلال زد و 
چه بســا اگر او بیشــتر کنار زمین بود، این تیم می توانست با جمع آوری چند امتیاز دیگر، 
به قهرمانی فکر کند. ولی از همه مهم تر همین شــرایط اخیر اســت. رفتارهای عجیب 
ســا پینتو باعث شده فدراســیون فوتبال ایران این مربی را چهار ماه از حضور در میادین 
محروم کند. پرواضح اســت که چنین محرومیتی از زمان شــروع لیگ اعمال می شود. 
پس حتی اگر استقلال هم بخواهد با سا پینتو ادامه دهد، رسما این مربی را تا هفته های 
پایانی نیم فصل نخست در اختیار نخواهد داشت. شاید همین مورد بهترین بهانه برای 
قطع همکاری با او باشــد. با این حال این سناریو چندان ساده هم نخواهد بود؛ چون اگر 
ســا پینتو برود، دوباره ماجرای اینکه چه کسی هدایت اســتقلال را به دست بگیرد، به 

سوژه ای داغ تبدیل می شود.
این یکی شاید برخلاف سال های اخیر چندان پیچیدگی نداشته باشد. واقعیت این است 
که مسئولان ورزش ایران یا دست کم آنهایی که تصمیم گیرنده در امور دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس هستند، دل در گرو پروژه «ایرانیزه شدن» دارند؛ به این معنی که نیمکت این 
تیم را به دســت یک مربی ایرانی بســپارند. دلیل هم برای انجام این کار وجود دارد. بعد 
از موفقیت یحیی گل محمدی در پرسپولیس و کسب جام های مختلف به همراه این تیم، 

مســئولان به دنبال تعریف کردن چنین پروژه ای برای استقلال هم هستند. ضمن اینکه در 
ســطوح بالاتر هم حمایت از کالای ایرانی که در این زمینه، حمایت از مربی ایرانی تعبیر 
می شود، به جد پیگیری شــده و اثرش را در تیم ملی هم گذاشت. امیر قلعه نویی بعد از 
سال ها که نیمکت تیم ملی در دست خارجی ها بود، به عنوان سرمربی جدید ایران معرفی 

شد تا از این پس این نیمکت هم به دست ایرانی ها اداره شود.
حالا که پرســپولیس با چنین فرمولی جواب گرفته و تیم ملی هم ایرانیزه شده، پس 
پروژه بعدی که می تواند در راســتای محقق شــدن شــعارهای مســئولان باشد، باشگاه 
استقلال است. به این ترتیب به نظر می رسد گزینه جانشینی سا پینتو در استقلال یک چهره 
ایرانی اســت. ضمن اینکه طبق قوانین جدید، کارکردن با ایرانی ها برای باشــگاهی مثل 
استقلال راحت تر هم هست. مصوبه های جدید نقل وانتقالاتی چندین بند عجیب وغریب 
دارد که یکی از آنها مربوط به پرداخت ریالی به مربی و بازیکنان خارجی است. امری که 
ظاهرا شــدنی نیست؛ ولی اگر مربی ایرانی به کار گماشــته شود، دیگر این نگرانی وجود 

ندارد و او می تواند از ایجاد آشفتگی مالی در این بخش جلوگیری کند.
البته هیچ کدام از این موارد مانع همان پرسش اصلی که چه کسی سرمربی استقلال 
بشود، نیســت. درست اســت که پرسپولیســی ها چندین سال است توانســته اند مربی 
توانمندی مانند یحیی گل محمدی را معرفی کنند و حالا ثمره اش را بچینند؛ ولی استقلال 
در این زمینه چندان خوب پیش نرفته اســت. درست است که تعداد سرمربیان استقلالی 
لیگ عدد شــایان توجهی اســت؛ ولی آنها معمولا در کسب نتایج سینوسی عمل کرده و 
نتوانســته اند رضایت نسبی را فراهم کنند. بدیهی است که این موضوع به معنی نداشتن 
چهره شاخص نیست. همین روزها شایعات به قدر کافی حول نیمکت این تیم می چرخد 
و گزینه های احتمالی هم معرفی شــده اند. اگرچه تعداد گزینه ها زیاد شــده؛ ولی به نظر 
می رســد تا به الان دو یا ســه نفر، شانس بیشتری برای نشســتن روی این نیمکت دارند. 
هرچند جدی ترین گزینه که ماحصل گمانه زنی رسانه ای است، جواد نکونام است. کاپیتان 
سابق استقلال در دوران مربیگری اش نتایج قابل قبولی گرفته و با توجه به فاکتور جوانی 
و انگیزه، جدی ترین گزینه استقلال برای فصل آتی است. اگرچه هنوز هم بسیاری از سبک 
بازی تیم های جواد نکونام گلایه دارند یا اینکه علاقه او برای داشتن قراردادهای بلندمدت 
را یکی از موانع برای حضور در اســتقلال می دانند؛ ولی جدیت او در کار مربیگری، جواد 
را به گزینه اصلی برای اســتقلال تبدیل می کند. به هر حال هرچه باشد، این پرونده طبق 
گفته مدیران استقلال قرار اســت فردا حل وفصل شود؛ پرونده ای که احتمالا انتهایش با 

ایرانیزه شدن یکی دیگر از نیمکت تیم های پرطرفدار ایرانی همراه باشد.

شــروع کار والیبــال ایران در رقابت هــای لیگ ملت ها مطابق میــل علاقه مندان به 
این رشــته در ایران پیش نرفت. ایران روز گذشــته در اولین بازی اش در همین تورنمنت 
به مصاف ژاپن، رقیب دیرینه اش در آســیا رفت و در عین ناباوری هر ســه ســت بازی را 
به صــورت متوالی (۲۵ بر ۱۶، ۲۵ بر ۲۲ و ۲۵ بر ۱۹) واگذار کرد تا باخت بدی را در اولین 
گام تجربه کرده باشد. پیش از این و با توجه به آمار کلی دو تیم می شد حدس زد که ایران 
در تقابل با سامورایی ها بازنده باشد ولی ماجرا از این قرار است که بعد از تحول والیبال 
ایران، ژاپن چندان توانی برای بردن ایران نداشت. رویه ای که حالا چندوقتی است دوباره 
معکوس شــده و به نظر می رســد والیبال ایران باز هم باید برای بردن ژاپنی ها دلخوش 
به اتفاقات لحظه ای باشــد. به هر روی، برد روز گذشته ژاپن برابر ایران، بیست و ششمین 
پیروزی از ۴۴ رویارویی بود و تعداد بردهای ایران را در همان عدد ۱۸ باقی گذاشت. اتفاق 
بدتــر اینکه ایران همچنان به روند نتیجه گیری بدش برابر ســامورایی ها در لیگ ملت ها 
ادامــه می دهد. این دو تیم برای پنجمین بار در این جام به مصاف هم رفتند که ژاپنی ها 
برای بار چهارم موفق شدند از ســد والیبال ایران عبور کنند. «پیش بینی می کردیم بازی 
سختی داشته باشیم. با توجه به اینکه ژاپن در خانه خودش بازی می کرد، عملکرد قابل 
قبولی ارائه داد. هیچ چیز برای تیم ملی والیبال ایران تمام نشــده اســت. معمولا لیگ 
ملت ها را بد شــروع می کنیم. در روزی که مخصوصا در کارهای تهاجمی خوب نبودیم، 
نتیجه را واگذار کردیم». این جملات بخشــی از صحبت های بهروز عطایی سرمربی تیم 
ملی ایران پس از شکست برابر ژاپن بود. او پیش تر در همین رقابت ها یک بار دیگر طعم 
شکست برابر این رقیب آسیایی را پذیرفته بود. البته که عطایی ادعای جالبی هم داشت 

و ســطح بازی ژاپنی ها را متوســط عنوان کرد. «ژاپن هم امــروز فوق العاده نبود و یک 
بازی متوســط کم خطا را به نمایش گذاشت. سعی می کنیم این بازی را فراموش کنیم. 
حداقل ۱۱ مسابقه دیگر پیش رو خواهیم داشت که برای آنها برنامه ریزی می کنیم». ایران 
درحالی کارش را با شکست در بازی نخست شروع کرده که قرار است در دیداری دشوار 
فردا به مصاف لهســتان، یکی از بهترین ها برود. هرچند بهــروز عطایی وعده داده بازی 
بهتــری از تیم ملی ایران در پیش خواهد بود. «قطعا نمایشــی که از بچه های ایران در 
بازی هــای بعدی خواهید دید، متفاوت از این خواهــد بود. خیلی اهمیتی به این باخت 

نمی دهیم و سعی می کنیم مسیر پیش رو را به بهترین شکل ادامه دهیم».
ایــران در ایــن دوره از رقابت ها با ترکیبــی تقریبا متفاوت به مصــاف رقبا رفته ولی 
همچنان در همین ترکیب، بازیکنی در کلاس جهانی، مثل ســیدمحمد موسوی را دارد. 
بازیکنــی که بعد از رفت و آمدی بحث برانگیزی حالا عنوان کاپیتانی تیم ملی را هم یدک 
می کشــد. ســید تا همین چند وقت پیش به دلیل فعالیت در فضای مجازی در اتفاقات 
شش ماه دوم سال گذشته ممنوع الخروج بود ولی مشکل او برطرف شده و حالا همراه 
تیم ملی راهی این رقابت های معتبر شده است. اتفاق جالب اینکه این نخستین کاپیتانی 
سید محمد موسوی در لیگ ملت ها به همراه تیم ملی والیبال ایران بود. در مجموع ۱۱۷ 
بازی قبلی تیم ملی والیبال ایران در ۹ دوره لیگ جهانی و لیگ ملت ها، ســه بازیکن به 
عنوان کاپیتان حضور داشــتند که ســعید معروف در ۱۰۱ مسابقه این وظیفه را بر عهده 
داشته است. میلاد عبادی پور در ۱۵ مسابقه (۱۳ بازی لیگ ملت ها ۲۰۲۲ و دو دیدار ایران 
با ژاپن و روســیه ۲۰۲۱) کاپیتان تیم ملی والیبال ایران بود و عادل غلامی در دیدار ایران 

و لهســتان در لیگ جهانی سال ۲۰۱۷ این مســئولیت را بر عهده داشت. برخلاف بهروز 
عطایی، سیدمحمد موسوی، نه تنها سطح بازی ژاپنی ها را پایین نیاورد بلکه از آنها پس 
از این بازی تمجید هم کــرد: «در ابتدا به تیم ژاپن تبریک می گویم. بی نظیر بازی کردند. 
البته از پیش می دانســتیم که شرایط ســختی برای تیم ایران ایجاد می کنند اما نه تا این 
حد، این تیم توپ گیری های فوق العاده ای داشــت، ســرویس های خوب زدند و هدفمند 
بازی کردند. ژاپنی ها مثل یک ماشین والیبال بازی کردند. در طول بازی تیم ایران را تحت 
فشار گذاشتند. یک سری بازیکن جوان در تیم کشورمان هستند که هنوز آب دیده نشده اند 
و قطعا در آینده حرف های بیشتری برای گفتن دارند. بازیکنانی که در این شرایط و با این 
حجم تماشــاگر ژاپنی تاکنون بازی نکرده اند و مسلما برایشان مسابقه در چنین شرایطی 
سخت است». سید مثل سرمربی وعده روزهای بهتر در آینده را داد. «قطعا در آینده تیم 
نتایج بهتری کسب خواهد کرد. من قبلا هم گفتم که تیم ایران تنها برای یک بازی نیامده 
و در مســابقات آینده به امید خدا نتایج بهتری کســب خواهیم کرد. یک سری اشتباهات 
بچگانه داشتیم که احساس می کنم طبیعی اســت. بازی اول است و دو، سه ماه است 
که از شــرایط مسابقه دور بودیم. در گذشته هم در بازی اول خوب والیبال بازی نکردیم، 
چون شــرایط تمرین با بازی کاملا متفاوت است. البته این نباید بهانه باشد که سه بازی 
آینده را از دست بدهیم، با تیم های خوبی مسابقه داریم و ان شاءاالله بتوانیم ذهن خود را 
ریکاوری کرده و برای مسابقه بعد آماده شویم». تیم ملی والیبال ایران پس از ناکامی در 
بازی نخست باید ساعت ۱۲:۳۰ فردا در دومین دیدار خود در هفته نخست لیگ ملت ها 

برابر لهستان صف آرایی کند.

اخـبـار  بـرگـزیـده

واکنش صداوسیما به گزارش «شرق»
روز گذشــته مطلبی درباره عادل فردوســی پور در روزنامه «شرق» منتشر شد 

که این مطلب با واکنش کوتاهی مواجه شده که در زیر آن را از نظر می گذرانید.
با سلام و احترام

پیرو درج مطلبی تحت عنوان «فصل تقابل با عادل» که در صفحه ۹ شــماره 
۴۵۶۹ آن روزنامه به تاریخ سه شــنبه ۱۶ خرداد ۱۴۰۲ منتشــر شــده، لازم به تأکید 
اســت چهارشنبه هفته گذشــته رئیس سازمان صداوســیما در جمع دانشجویان 
دانشــگاه امام صادق علیه الســلام نام هیچ فردی را نــه در ماجرای عدم حضور 
ســلبریتی ها در رســانه ملی و نه در هیچ بخش دیگری مطرح نکرد و ســخنان و 
ســؤالات پیرامون محتوا و ســاختار و رویکردهای دوران تحول بود. متأســفانه با 
وجود پخش زنده این ســخنرانی از طریق چندین ســایت، برخی جریان ها مدعی 
شــدند دکتر جبلی نــام برخی چهره ها را در ماجرای عدم حضور ســلبریتی ها در 
صداوســیما بیان کرده است که اصلا چنین نبوده اســت. مقتضی است براساس 
قانون مطبوعات و به منظور روشن شــدن اذهــان عمومی متن فوق عینا در همان 

صفحه به چاپ برسد.
ابوالقاسم هوشمند

قائم مقام، مدیر اطلاع رسانی و امور رسانه ها

عابدزاده  از  پونفرادینا  جدا  شد
دروازه بان ایرانی بعد از ســقوط تیم پونفرادینا به دسته ســوم فوتبال اسپانیا، 
تصمیم به رفتن از این تیم اســپانیایی گرفت. به گزارش ســایت infobierzo، بعد 
از ســقوط پونفرادینا به دسته پایین تر، امیر عابدزاده نیز تصمیم به جدایی گرفت و 
از این تیم جدا شــد. این ملی پوش ایرانی که در جام جهانی قطر حضور داشــتف 
بعــد از ۶۰ بازی همراه این تیم، تصمیم بــه رفتن از پونفرادینا گرفت. عابدزاده که 
قبــلا در پرتغال نیز دروازه بانی کرده بود حالا بایــد تیم جدید خود را انتخاب کند. 
او در صحبت هایــی اعلام کرد که همیشــه تلاش کرده بهتریــن بازی های خود را 
ارائه دهد، اما متأســف است که نتوانســته به صورت شایسته با هواداران این تیم 
خداحافظی کند. پونفرادینا ســال گذشــته تا یک قدمی صعود به لالیگا هم پیش 
آمد اما امســال به شکل عجیبی دچار افت شــد و در نهایت با قرارگرفتن در رتبه 
نوزدهم لالیگا ۲، به دســته پایین تر سقوط کرد. مطابق با انتظار، گمانه زنی درباره 
مقصد بعدی عابدزاده شتاب بیشتری گرفته ولی جالب آنکه هیچ تیم ایرانی ای در 

بین گزینه های پیش روی این دروازه بان در روزهای اخیر نبوده است.

معاون سازمان خصوصی سازی:
می توانستیم هیئت مدیره سرخابی ها را 

همین امروز  معرفی کنیم
معــاون رئیس ســازمان خصوصی ســازی گفت: مجمع دو باشــگاه اســتقلال 
و پرســپولیس ۲۱ خرداد بــرای معرفی اعضای هیئت مدیره برگزار خواهد شــد. به 
گزارش ایســنا، میثــم پیله فروش،  معاون رئیس ســازمان خصوصی ســازی درباره 
مباحث مطرح شــده در جلســه مجمع باشگاه پرســپولیس گفت: قرار بود مجمع 
باشــگاه پرسپولیس برای انتخاب اعضای هیئت مدیره ۳۰ اردیبهشت برگزار شود اما 
با درخواســت وزارت ورزش برگزاری مجمع تا پایان لیــگ و جام حذفی به تعویق 
افتاد و به ۱۶ خرداد موکول شــد. از ۲۷ فروردین بعد از اینکه وزیر اقتصاد برگزاری 
مجامع دو باشگاه را به سازمان خصوصی سازی تفویض کرد جلسات هیئت نظارت 
بر فرایند واگذاری دو باشــگاه با حضور وزارت ورزش شــکل گرفت. او افزود: اولین 
دستور کار این هیئت برگزاری جلسات مصاحبه با داوطلبان هیئت مدیره بود. نزدیک 
به ۳۰ نفر داوطلب، رزومه ارائه کردند و در جلســات مصاحبه شــرکت داشتند که 
برخی جلســات بیش از یک ســاعت به طول انجامید. هفت یا هشت جلسه برگزار 
شد و نمایندگان وزارت ورزش نیز در برخی جلسات حضور داشتند. معاون سازمان 
خصوصی ســازی افزود: از نظر سازمان خصوصی ســازی جمع بندی حاصل شد و 
می توانستیم اعضای هیئت مدیره دو باشگاه را معرفی کنیم اما با درخواست وزارت 
ورزش چند روز مجمع به تعویق افتاد تا هماهنگی بیشتری صورت بگیرد. ان شاءاالله 
صبح ۲۱ خرداد مجمع اســتقلال و بعدازظهر همان روز مجمع پرســپولیس برای 
معرفی اعضای هیئت مدیره برگزار خواهد شــد. او دربــاره احتمال ماندن درویش 
در تیم پرســپولیس خاطرنشان کرد: یکشــنبه همه این مسائل شفاف سازی خواهد 
شــد. هماهنگی های لازم با وزیر ورزش صورت می گیرد. ان شاءاالله در فضای کاملا 

برادرانه و دوستانه پیش می رویم تا هرچه زودتر به تفاهم های لازم برسیم.

مهدی رحمتی رسما  سرمربی نساجی شد
ســیدمهدی رحمتی ســرمربی فصل گذشــته آلومینیوم اراک پس از توافق با 
مســئولان نســاجی، هدایت این تیم مازندرانی را بر عهده گرفت. سنگربان اسبق 
تیم ملی فوتبال ایران با موافقت اعضای هیئت مدیره این باشگاه به صورت رسمی 
به عنوان ســرمربی نساجی انتخاب شــد و قراردادی دوســاله را به امضا رساند. 
رحمتی در فصل گذشــته تیم آلومینیوم اراک را به جایگاه هشــتم لیگ برتر رساند 
و همچنین ســال گذشــته نیز با این تیم به فینال جام حذفی صعود کرد. نساجی 

مازندران از جمله نمایندگان فوتبال در لیگ قهرمانان آسیا به شمار می رود.

تبریک رئیس فیفا  به پرسپولیس
رئیس فدراسیون جهانی فوتبال در پیامی قهرمانی باشگاه پرسپولیس در لیگ 
برتــر و جام حذفی ایران را تبریک گفت. جیانــی اینفانتینو در پیامی که به مهدی 
تاج، رئیس فدراســیون فوتبال ارســال شــده، قهرمانی تیم فوتبال پرسپولیس را 

تبریک گفت.
در بخشی از پیام اینفانتینو آمده است:

باعث افتخار من اســت که قهرمانی در لیگ برتر ایران و همچنین جام حذفی 
را به باشگاه پرســپولیس تبریک بگویم. این عناوین بدون سخت کوشی، اشتیاق و 
از خود گذشــتگی تمام تیم در باشگاه میســر نبود و همه مجموعه به آن افتخار 
می کنــد. لطفا پیــام تبریک من را به تمــام افرادی که در این موفقیت مشــارکت 
داشتند برسانید. از این فرصت اســتفاده می کنم تا از طرف جامعه فوتبال مراتب 
تشــکر خود را به فدراســیون فوتبال ایران به جهت توسعه و شکوفایی فوتبال در 

ایران و منطقه اعلام کنم.
به امید دیدار، جیانی اینفانتینو 

اسماعیل نژاد امتیازآورترین بازیکن ایران
برابر ژاپن

تیــم ملی والیبال کشــورمان در بــازی نخســت هفتــه اول رقابت های لیگ 
ملت هــای والیبال به مصــاف تیم ژاپن رفت که این دیدار بــا نتیجه ۳ بر صفر به 
سود ژاپن به پایان رسید. شاگردان بهروز عطایی در مجموع ست های این مسابقه 
۵۷ امتیاز کســب کردند که به ترتیب ۲۹ امتیاز در حمله، شش امتیاز در دفاع، سه 
امتیاز سرویس و ۱۹ امتیاز از اشــتباهات بازیکنان ژاپن بود. همچنین بازیکنان تیم 
ملی ژاپن نیز در مجموع ســت های این مســابقه ۷۵ امتیاز کسب کردند که شامل
۴۷ امتیاز حمله، چهار دفاع، چهار امتیاز سرویس و ۲۰ امتیاز از اشتباهات بازیکنان 
تیم ایران بود. امین اســماعیل نژاد با کســب ۱۱ امتیاز عنوان امتیازآورترین بازیکن 

ایران و یوکی ایشیکاوا با ۲۰ امتیاز امتیازآورترین بازیکن تیم ژاپن شناخته شدند.

برخلاف بیانیه روز گذشــته اســتقلالی ها، حــذف این تیم 
از فصل جدید لیگ قهرمانان آســیا رســمی شــده اســت. به 
گزارش فوتبال ۳۶۰، کمیته های بدوی و اســتیناف صدور مجوز 
حرفه ای سازی فدراســیون فوتبال در روزهای گذشته مشغول 
بررســی مدارک باشــگاه ها بودند تا تکلیف تیم هایی که واجد 
شــرایط دریافت مجوز حرفه ای هســتند، مشــخص شود. در 
روزهای گذشــته گمانه زنی های غیررسمی درباره تأیید مدارک 
تیم های پرسپولیس تهران، سپاهان اصفهان، فولاد خوزستان، 
گل گهر ســیرجان، نســاجی مازندران و تراکتــور تبریز به گوش 
می رسید که اعضای کمیته بدوی تلویحا صدور مجوز برای این 
تیم ها را تأیید کردند. استقلالی ها امید زیادی به دریافت مجوز 
داشتند اما عدم پرداخت مطالبات آندره آ استراماچونی در موعد 
مقرر باعث شــد نام آبی ها در فهرســت تیم های دارای مجوز 
نباشد. همین مسئله باعث شد مدیران باشگاه استقلال شکایت 
خود را به کمیته استیناف ببرند و امید داشتند تا بتوانند از طریق 
این کمیته، مجوز حرفه ای را دریافت کنند و با ادله ای پرشــمار 

به این مسئله امیدوار بودند. در این میان، کاظم اولیایی که یکی 
از اعضای کمیته بدوی مجوز حرفه ای سازی محسوب می شد، 
مدعی شد استقلالی ها می توانند با ارائه اسناد و مدارک مرتبط، 

مجوز حرفه ای را دریافت کنند.
شایعه ای  که  استقلالی ها  تکذیب  کردند!

سایت فوتی رنکینگز که مرجع خبری معتبری در فوتبال 
آسیا محسوب می شود، روز گذشته مدعی شد که با توجه به 
عدم صدور مجوز حرفه ای باشگاه استقلال در فصل جدید 
لیگ قهرمانان آســیا، تیم های پرســپولیس تهران، سپاهان 
اصفهان، نســاجی مازندران و تراکتور تبریز حضور دارند که 
تیم های پرسپولیس، ســپاهان و نساجی در مرحله گروهی 
باید حاضر شــوند و تراکتور بایــد در مرحله پلی آف حضور 
یابد. باشــگاه اســتقلال روز گذشــته در بیانیه ای به ادعای 
سایت فوتی رنکنیگز واکنش نشان داد. آبی ها در بیانیه خود 
نوشتند: «برخلاف برخی اخبار و گمانه زنی های مطرح شده، 
هیچ رأی قطعی ای جهت مجوز حرفه ای باشگاه استقلال 

صادر نشــده است. باشگاه استقلال کلیه مدارک، مستندات 
و دفاعیــات خود را به کمیته اســتیناف ارائه کرده و منتظر 
بررســی عادلانه این مدارک اســت. ضمن اینکه در صورت 
لزوم، باشگاه استقلال این موضوع را در (AFC) نیز پیگیری 

خواهد کرد».
آبی ها  خیلی زود  بیانیه خود  را  پس  گرفتند!

حجت کریمی، سرپرســت مدیرعاملی استقلال، در واکنش 
بــه موضوع حذف آبی هــا از لیگ قهرمانان آســیا در تازه ترین 
اظهارات خود گفت: «حذف اســتقلال از آسیا را قبول نکرده ام. 
کنفدراســیون فوتبال آســیا که می دانســت ما تحریم هستیم 
و این موضوع را با فدراســیون فوتبال هم در میان گذاشــتیم. 
کمیته بدوی و اســتیناف هم قبول کردند حق با ماســت و قرار 
شــد کمک کنند. آقــای تاج اگــر بخواهد هنوز هــم می تواند 
کمک کند تا اســتقلال حذف نشود. یک مرجعی که اسمش را 
نمی آورم همان ۱۱ فروردین بدون هیچ بررســی ای تصمیم به 
حذف اســتقلال گرفت». کریمی در شــرایطی این اظهارات را 

بعد از بیانیه جنجالی آبی ها بــه زبان آورد، که حالا در فاصله 
کمتر از ۲۴ ســاعت از این بیانیه، باشــگاه استقلال در بیانیه ای 
جدید تلویحا موضوع حذف از لیگ قهرمانان آســیا را پذیرفته 
است. اســتقلالی ها در بیانیه خود نوشــتند: «باشگاه استقلال 
اعتراض رسمی و شــکایت خود به همراه مستندات و مدارک 
جهت صدور مجوز حرفه ای این باشــگاه را به (AFC) ارســال 
کرد. باشــگاه استقلال در صورت لزوم، این موضوع را در دادگاه 
عالی ورزش هم پیگیری خواهد کرد». استقلالی ها در شرایطی 
نــاکام در دریافت مجوز حرفه ای بوده اند و نمی توانند در فصل 
جدید لیگ قهرمانان آسیا شرکت کنند که سهمیه حضور در این 
رقابت ها را به واسطه قهرمانی بدون شکست در فصل گذشته 
به  دست آورده اند! البته که مدیران باشگاه استقلال امید دارند 
که بتوانند در کنفدراسیون فوتبال آسیا یا دادگاه عالی ورزش با 
توجه به مشــکلات تحریمی و مواردی مشابه، پرونده شکایت 
خود را پیگیری کنند و به نتیجه برســانند که البته شانس کمی 

نسبت به این مسئله دارند.

حذف استقلال  از  آسیا رسمی شد
 در  AFC و CAS پیگیری می کنیم 


